
 

 
Geacht college van burgemeester en wethouders, 
 

19 oktober 2022 
 
Op donderdag 13 oktober jongstleden was er een bijeenkomst over de Regionale 
Energiestrategie (RES) Midden-Holland, in het Huis van de Stad. Belangrijk en goed dat 
bestuurders kennis uitwisselen over dit onderwerp.  
 
Eén van de kernpunten binnen de RES is een duurzame, eigen opwek van energie in de 
regio. Een opgave waarvoor een vijftiental energiecoöperaties in de regio Midden-
Holland zich al jaren inzetten.  
De Energiecoöperatie Gouda (EcG) richt zich sinds begin 2021 ook op deze opgave. En 
hoewel we aan de ene kant veel steun en medewerking ervaren vanuit het Huis van de 
Stad, moeten we aan de andere kant concluderen dat we qua realisatie van 
daadwerkelijke zon-op-dak-projecten met de gemeente weinig stappen vooruit komen.  
 
De crux zit hem in onze ogen in het onvoldoende beschikbaar komen van daken voor 
collectieve zon-op-dak-projecten. Hier laat de gemeente een aantal zaken liggen. Zo is het 
(nog?) geen gemeengoed om de EcG aan te haken bij belangrijke beslissingen rondom 
onderhoud en nieuwbouw van het maatschappelijk vastgoed. Maar ook waar wel 
concrete contacten zijn, is het trekken en sleuren door de EcG, we ontmoeten geen 
proactieve houding van informatie toesturen, meedenken en nog beter: meedoen. 
 
Daar waar wij zelf een stap voorwaarts zetten, op het vlak van onderwijshuisvesting, is 
het tempo ook beperkt en worden afspraken (nog?) niet na gekomen. Zo is afgesproken 
dat de EcG, eventueel met de Stichting Schooldakrevolutie, in de herfst van 2022 aan zou 
haken bij een door de gemeente te organiseren themasessie over duurzaamheid, met alle 
schoolbesturen in de stad. Inmiddels is door de gemeente aangegeven dat dit niet gaat 
gebeuren. Dit zien wij wederom als signaal van onvoldoende urgentie en 
samenwerkingsgerichtheid. 
 
Een ander aandachtspunt, niet direct gericht op gemeentelijk vastgoed, maar wel op 
gemeentelijk beleid, zijn de knelpunten die ervaren worden tussen erfgoedbeleid en 
duurzaamheidsambities. In juni hebben wij hier een brief over gestuurd aan wethouder 
Klijmij - van der Laan. In augustus is in het kader van de totstandkoming van het Gouds 
Isolatieprogramma (GIP) gezegd dat er ‘op korte termijn’ een evaluatie zou starten van 
het erfgoedbeleid, waarin deze knelpunten een plek zouden krijgen. Tot op heden 
hebben wij hier nog niets over gehoord, ook niet procesmatig. Kunt u ons informeren 
wanneer dit proces start en hoe samenspraak wordt vormgegeven? 
 
Bovenstaand betreft vooral ‘hoe niet’. Gelukkig zien we vanuit de gemeente ook 
voorbeelden ‘hoe dan wel’. Zoals het Gouds Isolatieprogramma en het meedenken en  
-doen met het pilotproject aquathermie Krugerlaan en omgeving. Nu nog voor zon-op-
dak.  



 

Wij hopen met deze brief de urgentie voor een proactieve gemeentelijke houding ten 
aanzien een duurzame, eigen opwek van energie in de stad te vergroten. Zodat ook 
daadwerkelijke realisatie op korte termijn kan gaan plaatsvinden.  
 
In concreto denken wij hierbij bijvoorbeeld aan de volgende 2 zaken: 

1. Adequate financiële en informatieve steun aan de ambitie om scholen te helpen 
op schooldaken duurzame opwek te realiseren, met ondersteuning van de 
Stichting Schooldakrevolutie.  
Per school vraagt de volledige ontzorging van het plaatsen van zonnepanelen een 
investering van nog geen €5.000. 10 scholen zou wat ons betreft de komende 
twee jaar de minimale ambitie mogen zijn. EcG heeft al richting de Stichting 
Schooldakrevolutie aangegeven eventuele overcapaciteit (boven het eigen 
schoolverbruik) van 50 panelen en meer op een schooldak af te nemen voor een 
collectief project voor omwonenden/ouders. 
In dit perspectief is een toezegging van de gemeente richting schoolbesturen 
wenselijk dat de gemeente (evt. samen met de EcG) voor een nieuwe bestemming 
zorgt indien de zonnepanelen door omstandigheden eerder van het schooldak 
moeten dan voorzien bij installatie (zie ook de werkwijze van Zonnext). 

2. Het samen met de afdeling Cultuur, Vastgoed en Ontwikkeling opstellen van een 
lijst met gemeentelijk vastgoed, om vervolgens per locatie te bepalen of een zon-
op-dak-project de komende 5 jaar mogelijk is, of niet. Daaruit selecteren we in 
samenspraak (met bijvoorbeeld de nieuwe gemeentelijke projectleider 
verduurzaming gemeentelijk vastgoed) een top 5 om in 2023 en 2024 
daadwerkelijk te realiseren. Dit in lijn met de aanpak die Stichting 
Schooldakrevolutie succesvol in het land implementeert. 

 
Wij denken graag mee over andere concrete activiteiten om de duurzame, eigen opwek-
ambities van de gemeente te helpen realiseren. Dit vraagt naast menskracht ook om  
wils- en bestuurskracht. 
 
Tot nadere toelichting zijn wij altijd bereid. 
 
Met vriendelijke groet, 

 
Léon van der Meij 
Voorzitter Energiecoöperatie Gouda 


